

ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒသမပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့ (၃. ၉. ၂၀၁၄)
ရက်နေ့တွင် မိုင်းတုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
ဦးစိုင်းဝင်းမြတ်ဦးတင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၁၁)ဖြစ်ပါတယ်။ မိုင်းတုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒ အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းဝင်းမြတ်ဦးက အဆိုတင်သွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းဝင်းမြတ်ဦး။ မိုင်းတုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။လေးစားအပ်တဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီး နှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံးမင်္ဂလာပါလို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သပါတယ်- ကျွန်တော် ကတော့ မိုင်းတုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းဝင်းမြတ်ဦးဖြစ်ပါတယ်။ တိုင်းရင်းသားများခလေ့ထုံးတမ်း ဥပဒေနှင့်ပတ်သက်ပြီးတော့ အဆိုတစ်ခု တင်သွင်းသွားမှာဖြစ်ပါ တယ်။ လေးစား အပ်ပါသောလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။

ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းမှာ တိုင်းရင်းသားပေါင်းများစွာနေထိုင်ပြီး ယဉ်ကျေးမှုခလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများ ကွဲပြားခြားနားစွာ တည်ရှိနေပါတယ်။ ၎င်းတိုင်းရင်းသားဒေသများမှာ လက်ရှိတည်ဆဲဥပဒေနှင့် မဖြေရှင်းနိုင်တဲ့ ပြဿနာပေါင်း မြောက်မြားစွာလည်းရှိနေပါတယ်။ ဥပမာလက်ထပ်ထိမ်းမြားခြင်းနှင့်ဆိုင်သော ပြဿနာများမှာ မြန်မာစကားတွင် ပုဆိုးတန်းတင်အကြင်လင်မယားလို့ ဆိုခဲ့ပေမယ့်လည်း တရားရုံးတွင် လက်မှတ်ထိုးမှ၊ မင်္ဂလာဆောင်မှ တရားရုံးတွင် တရားဝင်တယ်လို့ သိရပါတယ်။ တိုင်းရင်းသားများတွင်လည်း ကြက်တစ်ကောင်၊ ဆန်တစ်ပြည်နှင့် ရွာလူကြီးကို ကန့်တော့ယုံဖြင့် လင်မယား အရာမြောက်ကြတာလည်းရှိပါတယ်။ ထို့ပြင်လယ်ထဲ၊ ယာထဲမှာ ဖြစ်ပေါ်လေ့ရှိတဲ့ ပြဿနာများလည်း ဥပဒေနှင့်ဖြေရှင်းနိုင်ရန် ခက်ခဲလှပါတယ်။ ၁၉၇၆ ခုနှစ်မှာ ဆရာကြီးဦးမြစိန်ရေးသားသော မြန်မာ့ခလေ့ ထုံးတမ်းဥပဒေကို တရားရုံးတွင် စံအဖြစ် ကိုးကားအသုံးပြုနိုင်ကြောင်း သတ်မှတ်ခဲ့ပါတယ်။ ၎င်းဥပဒေမှာ တိုင်းရင်းသား များနှင့်ဆိုင်သော ခလေ့ထုံးတမ်းဥပဒေများ ထည့်သွင်းရေးဆွဲထား ပါသော်လည်း ပြည့်စုံမှုမရှိခြင်း၊ တိုင်းရင်းသားများ ကိုယ်တိုင်ပါဝင်ရေးဆွဲခဲ့မှုမရှိခြင်း၊ လက်တွေ့အသုံးချနိုင်ရန် တိတိကျကျ သတ်မှတ်ထားမှုမရှိခြင်းတို့ကြောင့် တိုင်းရင်းသားဒေသများမှာ အခက်အခဲပေါင်းများစွာ ကြုံတွေ့ နေရပါတယ်။ ၂၀၀၈ခုနှစ်၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ- ၂၂(က)တွင် နိုင်ငံတော်သည် တိုင်းရင်းသားများ၏ စာ၊စကား၊စာပေ၊အနုပညာ၊ယဉ်ကျေးမှုတို့ကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ကူညီဆောင်ရွက်မည်ဟု ရေးသားထားသော ကြောင့် ဤအဆိုကို တင်သွင်းရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုပါ ရှမ်းပြည်နယ်တွင် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများစွာနေထိုင်ပြီး ရှမ်းလူမျိုးတစ်မျိုးနှင့်တစ်မျိုး နေရာတစ်နေရာနှင့် တစ်နေရာ ယဉ်ကျေးမှုများ ခလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများ မတူညီဘဲ ကွဲပြားနေပြီး ထူးခြားသည့် ပြည်နယ် တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့သောခလေ့ထုံးစံများအကြားတွင် လက်ထပ် ထိမ်းမြားခြင်းနှင့် ဆိုင်သောကိစ္စများ ဘိုးဘွားပိုင်မြေများ အမွေကိစ္စများ၊ ရွှေ့ပြောင်းတောင်ယာကိစ္စများတို့တွင် ဥပဒေနှင့်မဖြေရှင်းနိုင်သော ကိစ္စများစွာရှိပါသည်။ ထို့ကြောင့်ရှမ်းလူမျိုးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တွင် နေထိုင်ကြသော တိုင်းရင်းသားများ ခလေ့ထုံးတမ်းဆိုင်ရာဥပဒေ တစ်ခုပြုစုပေးနိုင်ပါရန် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားများ အားလုံး၏ကိုယ်စား ဤအဆိုအား တင်သွင်းအပ်ပါသည်။ ကျေးဇူးတင်ပါသည်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၁၂)ဖြစ်ပါတယ်။ ဦးစိုင်းဝင်းမြတ်ဦး တင်သွင်းသည့်အဆိုကို ထောက်ခံမည့်သူရှိပါသလား။

ဦးစိုင်းသူရိန်ဦး။ နမ့်ဆန်မြို့နယ်အမှတ်(၁)။ ဦးစိုင်းဝင်းမြတ်ဦး တင်သွင်းသည့် အဆိုကို ထောက်ခံကြောင်း တင်ပြသွားပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဦးစိုင်းဝင်းမြတ်ဦး တင်သွင်းသည့်အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးက ထောက်ခံသွား ပါတယ်။ အဆိုမှာ ရှမ်းပြည်နယ်တွင် တိုင်းရင်းသားများစွာနေထိုင်ပြီး လူမျိုးတစ်မျိုးနှင့်တစ်မျိုး နေရာတစ်နေရာနှင့် တစ်နေရာ ယဉ်ကျေးမှုများ၊ ခလေ့ထုံးတမ်းများ၊ အစဉ်အလာများမတူညီဘဲ ကွဲပြားနေပြီး ထူးခြားသည့် ပြည်နယ် တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့သောခလေ့ထုံးစံများအကြားတွင် လက်ထပ်ထိမ်းမြားခြင်းနှင့် ဆိုင်သောကိစ္စရပ်များ ဘိုးဘွား ကန့်သတ်

ပိုင်မြေများ အမွေကိစ္စများစွာရှိပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရှမ်းလူမျိုးများနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တွင် နေထိုင်သော တိုင်းရင်းသား များ၏၊ ဓလေ့ ထုံးတမ်းဆိုင်ရာ ဥပဒေတစ်ခု ပြုစုပေးရန်ဖြစ်ပါတယ်။ ယခုအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်/မသင့် လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒကိုရယူသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ၎င်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန်(လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလား၊ (၃)ကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။ သဘောတူပါသည်။(၃)ကြိမ်တိုင်တိုင်ဖြေပါသည်။ သဘောမတူသူရှိပါသလား။ မရှိပါဘူး။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသူမရှိသည့် အတွက် ဦးစိုင်းဝင်းမြတ်ဦး၏အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာပါတယ်။ မိုင်းတုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းဝင်းမြတ်ဦးတင်သွင်းသည့် အဆိုကို ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ(၄)ရက်၊ ကြာသပတေးနေ့မှာ ဆွေးနွေးပါမယ်။ ဆွေးနွေးမည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် အစည်းအဝေးရပ်နားသည့်အခါမှာ ဒီကနေ့ညနေပိုင်းမှာ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးထံ အမည်စာရင်း ပေးသွင်းဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

**ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒသမပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့ (၄. ၉. ၂၀၁၄)
ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း**

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၈)ဖြစ်ပါတယ်။ ဦးစိုင်းဝင်းမြတ်ဦး၊ မိုင်းတုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)၏“ရှမ်းပြည်နယ် တွင် တိုင်းရင်းသားများစွာနေထိုင်ပြီး လူမျိုးတစ်မျိုးနှင့်တစ်မျိုးနေရာ တစ်နေရာနှင့်တစ်နေရာ ယဉ်ကျေးမှုများ၊ ဓလေ့ထုံးတမ်းစဉ်လာများ မတူညီဘဲကွဲပြားနေပြီး ထူးခြားသည့် ပြည်နယ်ဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့သော ဓလေ့ထုံးစံ များအကြားတွင် လက်ထပ်ထိမ်းမြားခြင်းနှင့်သက်ဆိုင်သောကိစ္စများ၊ ဘိုးဘွားများပိုင်မြေများ၊ အမွေကိစ္စများ များစွာရှိပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရှမ်းလူမျိုးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တွင် နေထိုင်သော တိုင်းရင်းသားများ ဓလေ့ထုံးတမ်း ဆိုင်ရာဥပဒေတစ်ခု ပြုစုပေးနိုင်ပါရန်” အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ဆွေးနွေးဖို့ အမည်စာရင်း ပေးသွင်းတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် မရှိပါဘူး။ဒါ့ကြောင့် ဒီအဆိုနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ဥပဒေနှင့်ပတ်သက်တဲ့ လေ့လာသုံးသပ် ရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌမှ ပြန်လည်ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းဝင်းမြတ်ဦး၊ မိုင်းတုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၏ အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း။

ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ။ လေးစားစွာသောရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များခင်ဗျား၊ အားလုံးကာယသုခ၊ စိတ္တသုခနှစ်ဖြာနှင့် ပြည်စုံနိုင်ကြပါစေကြောင်း နှုတ်ခွန်းဆက်သဂါရဝပြုအပ်ပါ တယ်။ ယခုကဲ့သို့ ကျွန်တော့်အား အဆိုတင်သွင်းလာပြီး ဓလေ့ထုံးတမ်းစဉ်လာပြုစုရေးနှင့် ပတ်သက်လို့ ရှင်းလင်း တင်ပြခွင့်ပြုသည့်အတွက် အထူးဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား- လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး အဖွင့်မိန့်ခွန်း မိန့်ကြားခဲ့သလိုပါပဲ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဟာ ဥပဒေပြုတဲ့နေရာမှာ အင်မတန်မှ အားနည်းနေသေးသည် ဆိုတာကို ကြားသိမှတ်သား ရပါတယ်။ အခုလို မိုင်းတုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်မြေမှ ဦးစိုင်းဝင်းမြတ်ဦးက ဥပဒေပြုဖို့အဆို တင်သွင်းလာတဲ့အတွက် ဥပဒေလေ့လာသုံးသပ်ရေးကော်မရှင်အနေဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ အနေဖြင့် သော်လည်းကောင်း အများကြီးကြိုဆိုမိပါတယ်။ အခြားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များလည်း ဤကဲ့သို့ လွှတ်တော်မှာ ဥပဒေပြုဖို့ တင်သွင်းကြပါလို့ လွှတ်တော်ရဲ့ကိုယ်စား၊ ဥပဒေလေ့လာသုံးသပ်ရေးကော်မရှင် ကိုယ်စားဖိတ်ကြား အပ်ပါတယ်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တော်များခင်ဗျား- ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေဇယား(၂)မှာ ဖော်ပြထားတဲ့ အခြေခံ ဥပဒေပုဒ်မ၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ(၁၈၈)၊ ဇယား(၂)ပါ ဥပဒေပြုစာရင်းမှာ သော်လည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် နည်းဥပဒေခွဲပုဒ်မ (ခ) အရ နည်းဥပဒေပုဒ်မ(၁၃၄)ပုဒ်မခွဲ(ခ)မှအပ နည်းဥပဒေပုဒ်မ (၁၃၄)ပုဒ်မခွဲ(ဂ)

မှာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များသည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဇယား(၂)ပါ ဖော်ပြထားသော ပြည်နယ်ဥပဒေပြု စာရင်းပါများအတိုင်း နည်းဥပဒေခွဲ(ခ)မှ(ဃ)ကျန်ကိစ္စရပ်များကို ဥပဒေကြမ်းတင်သွင်းခွင့်ရှိပါတယ်လို့ ဖော်ပြ ပါရှိပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့်မို့လို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များကို အဲဒီအတိုင်း ကြိုဆိုခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား-ဥပမာအနေနဲ့ တင်ပြရမည်ဆိုလို့ရှိရင် ရှမ်းပြည်နယ်ကြီးကို ယမင်းရုပ်ပုံသဏ္ဍာန်ထားပြီး ကြည့်ကြမည်ဆိုရင် ရှမ်းပြည်နယ်လှပဖို့၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့၊ ယမင်းရုပ်လှပ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ အကောင်အထည်ဖော် ထုဆစ်ပေးရမယ့်သူတွေဟာ ဘယ်သူတွေလဲဆိုရင် အစည်းအဝေး တက်ရောက်နေတဲ့ ပြည်နယ် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံးဘဲဖြစ်ပါတယ်။ ဥပဒေပြုပြီးတော့ ဒီဥပဒေအတိုင်း အကောင်အထည်ဖော်မယ့် ပုဂ္ဂိုလ်များကတော့ အုပ်ချုပ်မှုအပိုင်းနှင့် ပြည်သူများအပိုင်း ဖြစ်ပါတယ်။ အုပ်ချုပ်သူချည်းအကောင်အထည်ဖော် လို့မရပါဘူး၊ ပြည်သူများကပါ အကောင်အထည်ဖော်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ အင်မတန် မှ လှပတဲ့ ယမင်း ရုပ်ထုကို ထုထားပေးမယ့် အကောင်အထည် မဖော်ဘူးဆိုလို့ရှိရင် ဤလှပတဲ့ယမင်းရုပ်ကလေးဟာ လှုပ်ရှားလာမှာ မဟုတ်ပါဘူး၊ ဒါ့ကြောင့်မို့လို့ မိမိမှာ တာဝန်ရှိတဲ့အတိုင်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တိုင်းမှာ တာဝန်ရှိ တယ်ဆိုတာကို ခံယူရမည်ဖြစ်ပါတယ်။ တစ်ဆက်တည်းပဲ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များခင်ဗျား- ကျင့်သုံးနေတဲ့ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဖွဲ့စည်းပုံအရ ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ကျင့်သုံးတဲ့ နေရာမှာ တိုက်ရိုက်ဒီမိုကရေစီကျင့်သုံးနေတာ မဟုတ်ပါဘူး၊ ကိုယ်စားပြု ဒီမိုကရေစီကျင့်သုံးနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ တစ်နည်း အားဖြင့် ဆိုလိုချင်တာကတော့ ကျွန်တော်တို့ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၁၄၃)ဦး ထဲရယ်လို့မမြင်ဘဲနှင့် မိမိ၏နောက်ဘက်မှာ ပြည်သူ့ကိုယ်စားမဲဆန္ဒရှင်တွေ အများကြီးရှိနေတယ်ဆိုတာကို ခံယူစေလိုပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် မိမိတာဝန်ဟာ မိမိမလုပ်ရင် မိမိနောက်မှာရှိတဲ့ ပြည်သူတွေရဲ့ ခံစားမှုဟာ ရရှိမှာမဟုတ်ပါဘူး။ ဒါ့ကြောင့်မို့လို့ ပြည်သူတွေကလည်း အရည်အချင်းရှိတဲ့ သတ်မှတ်ထားတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်တွေကို ရွေးချယ်တင်မြှောက်လာတဲ့အတွက် ပြည်သူ့မျက်နှာကို ထောက်ရှုပြီးတော့ ရှမ်းပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် ဥပဒေပြုရမယ့် ဇယား(၂)ပါ ဥပဒေ အတိုင်းဘဲ တင်သွင်းပြီးတော့ ဆောင်ရွက်စေချင်ပါတယ်။ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်တွေကို ကြည့်မယ် ဆိုလို့ရှိရင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၂၀)ကျော်သာရှိတဲ့ လွှတ်တော်ရှိသလို ကျွန်တော်တို့ လွှတ်တော်ဟာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အများဆုံးပါဝင်တဲ့ လွှတ်တော်ဆိုတာလည်း အားလုံးသိရှိပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် မို့လို့ ဆွေးနွေးတင်ပြလို တာကတော့ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ မိမိပြုစုရမယ့် ဇယား(၂)ပါ ဥပဒေ အတိုင်း အခြေခံဥပဒေနှင့် ဆန့်ကျင်ကွဲလွဲခြင်းမရှိစေဘဲနဲ့ လေ့လာဖို့၊ တင်သွင်းဖို့ ဖိတ်ခေါ်ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ယခု မိုင်းတုံ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဦးစိုင်းဝင်းမြတ်ဦး တင်သွင်းထားတဲ့အဆိုဖြစ်တဲ့ “ရှမ်းပြည်နယ်တွင် တိုင်းရင်းသား များစွာနေထိုင်ပြီး လူမျိုးတစ်မျိုးနှင့် တစ်မျိုးနေရာတစ်နေရာနှင့် တစ်နေရာ ယဉ်ကျေးမှုများ၊ ဓလေ့ ထုံးတမ်းစဉ်လာများ မတူညီဘဲ ကွဲပြားနေပြီးထူးခြားသည့် ပြည်နယ်ဖြစ်ပါတယ်။ဒါ့ကြောင့် ဓလေ့ထုံးစံများအကြားတွင် လက်ထပ် ထိမ်းမြားခြင်း နှင့်သက်ဆိုင်သောကိစ္စများ၊ ဘိုးဘွားများပိုင်မြေများ၊ အမွေကိစ္စများ များစွာရှိပါတယ်။ ထို့ကြောင့် ရှမ်းလူမျိုးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တွင် နေထိုင်သော တိုင်းရင်းသားများ ဓလေ့ထုံးတမ်းဆိုင်ရာ ဥပဒေတစ်ခု ပြုစုပေးနိုင်ပါရန်” အဆို တင်သွင်းလာပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ လေ့လာသုံးသပ်ရေး ကော်မရှင် အနေနဲ့ ပြန်လေ့လာပြီးတော့ ဇယား(၂)မှာ ဒီထုံးတမ်း စဉ်လာနှင့်ပတ်သက်သည့်ဥပဒေပြုစုဖို့ မပါဝင်တဲ့အတွက် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့်ဆန့်ကျင်နေသည့် အတွက် ဒီအဆိုကို ကျွန်တော့် အနေနဲ့ ဥက္ကဋ္ဌကြီးကတစ်ဆင့် တင်ပြလိုတာကတော့ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေဆိုတာ အမြဲတမ်းမပြင်ဆင်ဘဲ နေတာမဟုတ်ပါဘူး၊ နောင်တစ်ချိန်မှာ ပြောင်းလဲလာမယ်ဆိုရင် ဒီဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ ဇယား(၂)မှာ ဓလေ့ထုံးတမ်း ဥပဒေနှင့်ပတ်သက်တဲ့ ကိစ္စများ ပြည်နယ်အဆင့်က ဥပဒေပြုခွင့် ရှိလာခဲ့မယ် ဆိုလို့ရှိရင် ဆောင်ရွက် နိုင်ရန်အတွက် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကနေ ဒီအဆိုကို မှတ်တမ်းတင်ပေးဖို့ ကျွန်တော် အဆိုကိုဆွေးနွေး တင်ပြခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းဝင်းမြတ်ဦး၊ မိုင်းတုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား-ကျွန်တော်ရဲ့အဆိုမှာ တိုင်းရင်းသားများအတွက် မရှိမဖြစ် လိုအပ်နေပါတယ်။ ကျွန်တော့်ရဲ့အဆိုကို ကန့်ကွက်မယ်ဆိုရင် တိုင်းရင်းသား

များရဲ့ အခွင့်အရေးကို လှစ်လှူ ရှုရာ တန်ဖိုးမထားရာလည်း ကျနေပါတယ်။ တိုင်းရင်းသားများရဲ့ စာပေယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့ထုံးတမ်း စဉ်လာများကို အလေးမထား၊ ဂရုမစိုက်ရာလည်း ရောက်နေပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ တိုင်းရင်းသား ဒေသအများစုဟာ ဖွံ့ဖြိုးမှုနောက်ကျနေပြီး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာများလည်း နိမ့်ကျလှပါတယ်။ ဥပဒေဆိုလည်း နားလည်သူ နည်းပါးလှပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် မသိနားမလည်တဲ့ တိုင်းရင်းသားများရဲ့ အခွင့်အရေးကို ကာကွယ် စောင့်ရှောက်နိုင်ဖို့ ရည်ရွယ်ပြီး ဥပဒေကိုပြုစုပေးရန် အဆိုတင်သွင်းခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဇယား(၂)မှာ ကျွန်တော်ရဲ့ တင်သွင်းတဲ့ ဥပဒေကိုပြုစုနိုင်မှုမရှိတဲ့ အတွက် လွှတ်တော်က မှတ်တမ်းတင် ထားမယ်ဆိုရင်လည်း ကျေနပ် ပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ မိုင်းတုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၊ ဦးစိုင်းဝင်းမြတ်ဦးတင်သွင်းတဲ့အဆိုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်မှာ မှတ်တမ်းတင်ထားခွင့်ကို သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား- (သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်)။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များ-(သဘောတူပါတယ်။) (သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်ဖြေ ပါသည်)။

လွှတ်တော်က သဘောတူညီတဲ့အတွက် ယင်းအဆိုကို လွှတ်တော်က မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း ကြေညာ အပ်ပါတယ်။